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De Commissie voor Welzijn, Volksgezondheid, Gezin en Armoedebestrijding besprak 

op 10 mei 2022 het voorstel van resolutie over het koppelen van de bedragen en 

inkomensgrenzen van de toeslagen in het groeipakket aan de afgevlakte gezondheids-

index. 

1. Toelichting door de eerste indiener 

Hannes Anaf zegt dat het voorstel van resolutie ingediend is op het moment dat 

de inflatie sterk steeg. Doordat het groeipakket niet langer aan de spilindex ge-

koppeld is, worden gezinnen geconfronteerd met inkomensverlies. Dat was al het 

geval in 2021. Toen was er een overschrijding van de spilindex in het begin van het 

jaar en werd de jaarlijkse indexering pas in september van dat jaar doorgevoerd. 

Minister Wouter Beke zei herhaaldelijk dat er vorig jaar meer indexering was dan 

wanneer de spilindex zou gevolgd zijn, maar dat is al achterhaald. Daarom wordt in 

dit voorstel van resolutie voorgesteld om terug te keren naar het oude systeem waarbij 

het basisbedrag van het groeipakket opnieuw gekoppeld wordt aan de gezondheids-

index. Zo zullen de mensen de reële waarde van het groeipakket niet zien dalen 

bij een overschrijding van de index.  

 

Niet alleen zorgt het loskoppelen van het groeipakket van de gezondheidsindex 

voor koopkrachtverlies; het verkleint ook het aantal rechthebbenden op de sociale 

toeslag en de schooltoeslag. Die zijn namelijk ook gekoppeld aan de gezondheids-

index. Op het moment dat veel gezinnen het moeilijk hebben om de rekeningen te 

betalen, onder andere door de sterk stijgende energieprijzen, valt die loskoppeling 

niet te verdedigen.  

 

De Vlaamse Regering heeft een ambigue houding wat betreft de toepassing van de 

index. Wanneer er zaken moeten geïnd worden, wordt de index consequent toe-

gepast. Zo is de bijdrage voor de Vlaamse zorgverzekering gestegen van 10 naar 

50 euro. Maar wanneer mensen vanuit de zorgbudgetten iets moeten ontvangen, 

wordt de index niet toegepast. Zo was er slechts een stijging van 125 naar 130 

euro in het groeipakket.  

 

Met het voorstel van resolutie wordt gevraagd om de bedragen en de inkomensgrenzen 

van de toeslagen in het groeipakket te koppelen aan de afgevlakte gezondheidsindex 

en om een bijkomende indexering door te voeren op de bedragen en de inkomens-

grenzen van de toeslagen in het groeipakket om de niet-indexering na de over-

schrijding van de spilindex in december 2021 te compenseren.  

2. Bespreking 

Samen met haar fractie steunt Ann De Martelaer dit voorstel van resolutie. Tijdens 

de plenaire vergadering van 4 mei 2022 was er een discussie over de beloftes die 

minister Wouter Beke maakte. Hij zou kijken of de daling van de indexering van 

het groeipakket kon herbekeken worden.  

 

Toen de kinderbijslag nog federale materie was, werd er nooit aan de index ge-

raakt. Maar nu het groeipakket Vlaamse materie is, wordt daar constant mee ge-

speeld. Er werd gestart met twee indexsprongen, in september 2021 werd de index 

vervolgens vastgezet en recent werd die van 2 naar 1 procent verlaagd. Minister 

Wouter Beke antwoordde dat hij meer investeert in het groeipakket en dat er meer 

kinderen een beroep doen op het groeipakket. Ann De Martelaer zegt dat het tussen 

2018 en 2020 slechts over 1,5 procent extra kinderen gaat die gebruikmaken van 

het groeipakket. Het klopt dat het aantal mensen dat het groeipakket krijgt gestegen 

is van 11 naar 23 procent en dat de indexering slaat op het basisbedrag en niet op 

de sociale toeslag. Maar dat betekent dat 77 procent van de gezinnen geen sociale 

toeslag krijgen en gaandeweg zullen merken dat ze almaar minder geld zullen ont-

vangen.  
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Tijdens de eerste jaren van de legislatuur was er één keer een indexering van 2 

procent. Toen was er een heel lage inflatie. Nu is de inflatie opgelopen tot bijna 8 

procent.  

 

Investeren in kinderen is nog steeds investeren in de toekomst. Er moet dus een 

einde komen aan de constante besparing op het groeipakket en gekeken worden 

hoe het groeipakket gekoppeld kan worden aan de gezondheidsindex.  

 

Immanuel De Reuse geeft aan dat de Vlaams Belangfractie voorliggend voorstel 

van resolutie zal steunen. Het is logisch om het groeipakket terug aan de index en 

dus aan de levensduurte te koppelen. Wanneer de index wordt toegepast aan de 

betaalzijde van de burger, moet de overheid ook op de uitkeringen, in dezen het 

groeipakket, hetzelfde systeem toepassen. Deze steun is onontbeerlijk in tijden 

waarin de gezinnen het moeilijk hebben. De koppeling van het groeipakket aan de 

index getuigt van goed bestuur.   

 

Maaike De Rudder zegt dat cd&v ook voorstander is om de indexering op tafel te 

leggen als prioritair dossier tijdens de volgende begrotingsbesprekingen. De voorbije 

jaren lag de aanpassing van de bedragen van het groeipakket al hoger dan de 

stijging van de levensduurte, maar het valt niet te ontkennen dat de huidige situatie 

anders is.  

  

Freya Saeys deelt de mening dat dit voorwerp zal moeten uitmaken van de begrotings-

besprekingen.  

 

Hannes Anaf vindt de tussenkomsten bedroevend. Er wordt geen uitleg gegeven 

waarom de meerderheidspartijen het voorstel van resolutie niet steunen en schuiven 

het door naar de begrotingsbesprekingen. Maaike De Rudder zegt dat dit als prioritair 

dossier zal behandeld worden bij de begrotingsbesprekingen, maar cd&v-voorzitter 

Joachim Coens zegt letterlijk op Twitter: “Het leven wordt duurder, veel meer dan 

1 procent. Het groeipakket moet dan ook meer omhoog. Cd&v is er voor de gezinnen. 

Onze absolute topprioriteit in de Vlaamse Regering bij de begrotingscontrole is nu 

het groeipakket.” Ook minister Wouter Beke gaf aan een voorstel hieromtrent ter 

bespreking op de tafel van de Vlaamse Regering te leggen. De vraag is of dit effectief 

besproken is bij de begrotingscontrole. En indien zo, waarom is cd&v ermee akkoord 

gegaan dat er geen rechtzetting gebeurde van die besparing? Hoe valt dit allemaal 

te rijmen?  

 

Hannes Anaf is verbijsterd dat er geen inhoudelijke reactie komt op het voorstel 

van resolutie en vraagt zich af wat men in het Vlaams Parlement zit te doen en 

waarom cd&v nog in de Vlaamse Regering blijft zitten als het haar topprioriteit 

loslaat.  

 

Maaike De Rudder herhaalt dat dit voor cd&v een prioritair dossier is en dat het 

met de begrotingsbesprekingen zal aangepast worden.  

 

Immanuel De Reuse wijst erop dat Maaike De Rudder enerzijds zegt dat het aan-

gepast zal worden en anderzijds dat het meegenomen zal worden in de bespreking. 

Dat zijn twee verschillende zaken: het ene is een resultaatsverbintenis terwijl het 

ander een inspanningsverbintenis is.  

 

Hij vindt het jammer dat het tot september 2022 zal duren vooraleer er iets zal 

veranderen, terwijl de gezinnen daar nu nood aan hebben. Zowel minister Wouter 

Beke als Joachim Coens lieten uitschijnen dat het sneller zou gaan. Zo laat handelen 

is een fout signaal. 
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3. Stemming 

Het voorstel van resolutie wordt met 4 stemmen tegen 7 verworpen. 

 

 

Stefaan SINTOBIN, 

voorzitter 

 

Katja VERHEYEN, 

verslaggever 

 

 


